
Protokół Nr XX/13 
z posiedzenia sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 19 marca 2013 roku. 

Ad.pkt. 1. 
Obrady XX sesji Rady Gminy Rudka otworzył Przewodniczący Rady Pan Bogdan 

Kresso o godz. 1000 modlitwą „Ojczenasz " 
Otwierając posiedzenie powitał Radnych, Pana Wójta oraz pracowników urzędu 

przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. 

Obrady odbyły się w budynku Urzędu Gminy Rudka w sali konferencyjnej. 

Na stan ustawowy składu rady w sesji uczestniczy 12 radnych. 
1. Pan Piotr Marian Barszczewski 
2. Pan Jan Feliks Filipowicz 
3. Pan Michał Gawrysiak 
4. Pan Bogdan Kresso 
5. Pan Kazimierz Olszewski 
6. Pani Honorata Rudkowska 
7. Pani Krystyna Safaryn 
8. Pan Jerzy Józef Stępkowski 
9. Pan Tadeusz Uszyński 
10. Pan Jan Wiński 
11. Pan Ryszard Wiński 
12. Pan Stanisław Zero 

> 
W posiedzeniu sesji nie uczestniczył: 

1. Pan Grzegorz Marek Godlewski 
2. Pan Andrzej Niemyjski 

Ad. pkt. 2. 
Kontynuując obrady Pan Przewodniczący stwierdził, że są one prawomocne, po czym 

przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ąuorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Gminy Rudka. 
4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 
5. Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych 
samorządowych instytucji kultury za rok 2012. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Rudka. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej.. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad XX Sesji Rady Gminy Rudka. 

Po przedstawieniu w/w porządku Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do 
radnych kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania porządek obrad XX sesji został przyjęty jednogłośnie 
(12 głosami) 

Ad. pkt. 3. 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z posiedzenia XIX sesji Rady 

Gminy był do wglądu w biurze rady, po czym zwrócił się z zapytaniem czy zostały zgłoszone 
uwagi co do treści protokołu z w/w posiedzenia. 

Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania protokół z posiedzenia XIX sesji został przyjęty przez 
radnych jednogłośnie bez odczytania jego treści (12 głosami). 

Na salę obrad wszedł Pan Radny Andrzej Niemyjski. Od tego momentu w posiedzeniu 
sesji bierze udział 13 radnych. 

Ad. pkt. 4. 
Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 14 lutego 2013 r. 

zostało wydanych 5 zarządzeń w sprawie: 
- zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 
działania „Podstawowe usługi dla gospodarki i Ludności Wiejskiej" objętego Programem 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 - 2013. 
- kredytów długoterminowych planowanych do zaciągnięcia w roku 2013. 
-powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Rudce oraz 
ustalenia jej regulaminu. 
- ustalenia cennika usług transportowych świadczonych przez Urząd Gminy. 
- przygotowania projektów uchwał na XX sesję Rady Gminy Rudka. 

Kontynuując swą wypowiedź wyjaśnił, że dużo czasu poświęciliśmy nowelizacji 
ustawy śmieciowej. Sporządziliśmy stosowne ogłoszenie o deklaracjach o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty jak również 
informację dla mieszkańców o najważniejszych obowiązkach jakie wchodzą w życie w 
związku ze zmianą przepisów n\ gospodarowania odpadami komunalnymi. Informacja ta trafi 
do każdego gospodarstwa domowego. Ponadto ustalono, że w tej sprawie odbędą się 
spotkania z mieszkańcami poświęcone wyjaśnieniom nt ustawy śmieciowej. 

Ponadto uczestniczyłem: 
- w spotkaniu z WojewodaŁ nt polepszenia usług świadczonych przez gminy. Pan Wojewoda 
wyjaśnił, że na terenie powiatu bielskiego nie widzi potrzeby łączenia małych gmin. 
- w uroczystościach z okazji nadania imienia Szkole Podstawowej w Strabll. Szkoła przyjęła 
imię Ryszarda Kaczorowskiego. 



Został ogłoszony przetarg na rozbudowę sieci kanalizacyjnej na terenie Gm. Rudka 
wraz z budową przyłączy, miejscowości Niemyje Ząbki i Niemyje Jarnąty. Wpłynęły 4 
oferty. W dniu dzisiejszym odbędzie się wybór oferenta. 

Na zakończenie stwierdził, że są to najważniejsze sprawy jakimi zajmowaliśmy się w 
okresie od ostatniej sesji. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z 
zapytaniem czy są uwagi łub zapytania co do złożonej informacji. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt 5. 
Kontynuując porządek obrad Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są 

uwagi lub zapytania co do sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego. 

Pan Radny Jerzy Józef Stępkowski stwierdził, że wydatki poniesione w roku na 
wynagrodzenia są niższe niż suma iloczynów średniorocznej liczby etatów i średnich 
wynagrodzeń. Czy będzie wypłacone wyrównanie? 

Pan Wójt Andrzej Anusiewicz wyjaśnił, że kwota ta wynika z przepisów, na które nie 
mamy wpływu. Wyrównanie zostało już wypłacone. Szkoły prowadzone przez samorząd 
muszą dokonywać wypłat, natomiast szkoły prowadzone przez Ministerstwo Rolnictwa i 
EDUKATOR nie wypłacają. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego w 
załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji, 

Ad. pkt. 6. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

rocznych sprawozdań finansowych samorządowych instytucji kultury za rok 2012 został 
dostarczony w materiałach na sesję. 

Czy w związku z tym projektem są pytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych kto jest 
za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 13 głosów. 
Pan Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XX/106/2013 Rady Gminy Rudka z dnia 19 marca 2013 roku w sprawie 
zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych samorządowych instytucji kultury za rok 
2012 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 



Ad. pkt. 7. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Rudka został dostarczony w materiałach na 
sesję. 

Czy w związku z tym projektem są pytania. 

Pan Sekretarz Gminy Jerzy Gabrysiak - przypomniał, że regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Rudka był przyjęty na sesji grudniowej Treść 
regulaminu była opracowana przez Związek Gmin Wiejskich Regionu Puszczy Białowieskiej 

i była ona jednakowa dla wszystkich gmin powiatu bielskiego. Miał być jeden 
przetarg i firma, która wygra miała obsługiwać wszystkie gminy. Okazało się jednak, że tak 
być nie może. W poprzednim regulaminie był jeden rodzaj pojemników. Uznaliśmy, że będą 
dwa rodzaje pojemników o pojemności 1201 lub 2401. Każdy wie ile śmieci produkuje. 

Pan Radny Michał Gawrysiak prosił o wyjaśnienie czy stawki będą regulowane co 
roku. 

Pan Sekretarz Jerzy Gabrysiak wyjaśnił, że gospodarka śmieciowa powinna się 
zbilansować i wyjść na zero i wtedy będzie można stawki regulować. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych kto jest 
za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 12 głosów oraz 1 głos 
wstrzymujący się. 
Pan Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta 
Uchwała Nr XX/107/2013 Rady Gminy Rudka z dnia 19 marca 2013 roku w sprawie 
przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Rudka w załączeniu 
do protokołu z posiedzenia sesji. 

Pan Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę do godz. I I 0 5 . 

O godz. I I 0 5 obrady zostały wznowione. 

Ad. pkt.8. 
Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty został dostarczony w materiałach na 
sesję. 

Czy związku z tym projektem są uwagi lub zapytania. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że wysokość opłaty za odbieranie odpadów komunalnych 
będzie stanowiła iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość; 

1. w przypadku nieruchomości, na których zamieszkuje od 1 do 4 mieszkańców, 
2. w przypadku nieruchomości, na których zamieszkuje więcej niż 4 mieszkańców. 

Pan Radny Jan Filipowicz zaproponował aby opłatę uiszczać dopiero gdy będzie cały 
pojemnik. 



Pan Sekretarz wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości, o której wspomniał Pan Radny. 
Ustawa mówi, że oplata liczy się od momentu wrzucenia dowolnej ilości śmieci. 

Pan Radny Jerzy Józef Stępkowski stwierdził, że nie jest problemem przyjęta forma 
naliczania opłaty. 

Problem jest w tym, że nie da się porównać kto więcej produkuje 
śmieci czy osoba dorosła czy dziecko. Musimy przyjąć realne stawki, które by dawały realny 
koszt. 

Pan Radny Jan Wiński - podkreślił, że ludzie dyskutują nt opłaty za śmieci. Moja 
propozycja jest taka aby stawki obniżyć o 2 zł. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Po przeprowadzonej dyskusji i udzielonych wyjaśnieniach Pan Przewodniczący Rady 
zwrócił się z zapytaniem do radnych kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o 
podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 9 głosów, 3 głosy 
przeciw oraz 1 głos wstrzymujący się. 
Pan Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XX/108/2013 Rady Gminy Rudka z dnia 19 marca 2013 roku w sprawie wyboru 
metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 
opłaty w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt 9. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i 
trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej został dostarczony 
w materiałach na sesję. 

Czy w związku z tym projektem są pytania. 

Pan Sekretarz Jerzy Gabrysiak wyjaśnił, że w poprzedniej uchwale były 3 stawki, a 
teraz jest 6 i każdy sam będzie wybierał jej wysokość. Ponadto w deklaracji jest informacja nt 
pojemników. Każdy ma zaznaczyć jaki pojemnik chce. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Po udzielonych wyjaśnieniach Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do 
radnych kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 13 głosów. 
Pan Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XX/109/2013 Rady Gminy Rudka z dnia 19 marca 2013 roku w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej w 
załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 10. 
Pan Radny Jan Wiński poruszył temat boiska dla dzieci jak również sprawę budynku 

po zlewni. Zaproponował aby je wymalować. 



Pan Wójt Andrzej Anusiewicz wyjaśnił, że wiosną będziemy robić coś z tym 
boiskiem. Jeżeli chodzi o budynek, o którym wspomniał Pan Radny proponuję go rozebrać, 
sprzedać lub wydzierżawić. 

Pan Radny Stanisław Zero poinformował, że śmieci w lesie przybywa, należałoby coś 
z tym zrobić. 

Pan Wójt Gminy Andrzej Anusiewicz wyjaśnił, że jest to grunt gminy i gmina 
powinna go uprzątnąć. 

Ad.pkt. 11. 
Pan Przewodniczący poinformował, że w przyszłym tygodniu jest planowana sesja. 

Będzie ona w czwartek lub piątek. 

Pan Wójt podziękował za dyskusję przy podejmowaniu uchwał. Propozycja nasza jest 
zgodna z ustawą. 

Ponadto poinformował, że odbędą się wyboru uzupełniające do Rady Gminy Rudka. 
Komisarz Wyborczy przysłał kalendarz wyborczy, który musimy realizować. Zgodnie z 
kalendarzem upłynął już termin składania kandydatur. „Nasze Podlaskie" zgłosiło 
kandydaturę Pana Kazimierza Zapiska. Ogłoszenie o wyborach było wywieszone na tablicy 
ogłoszeń w Olendach i Rudce. 

Ad. pkt 12. 
Obrady XX sesji zakończono o godz. 1255 modlitwą „Zdrowaś Maryjo " 
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